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Protokół Nr XVII/12 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  
odbytej w dniu 9 lutego 2012 roku  

o godzinie 16.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  
 
Obrady rozpoczęto w dniu 9 lutego 2012 roku o godzinie 16.00. 
Obrady zakończono w dniu 9 lutego 2012 roku o godzinie 18.50.  
W XVII sesji Rady Miejskiej udział wzięło 14 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń - Dorota Lew – Pilarska; 
• Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń – Jan Adam Kaźmierczak;  
• Członek Zarządu Powiatu Kościańskiego – Bożena Stróżyk;  
• Radny Rady Powiatu Kościańskiego - Piotr Nowakowski;   
• Kierownik Posterunku Policji w Czempiniu – Dariusz Piotrowski;  
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych; 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu;  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu; 
• Dziennikarze; 
• Mieszkańcy gminy Czempiń.  

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz w dniu 9 lutego 2012 
roku o godzinie 16.00 otworzył XVII sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 13 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” powołała na Sekretarza 
obrad XVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Macieja Głochowiaka.  
 

Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował, że radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XVII sesji. Do przedłożonego 
porządku obrad: 
 
Radny Jerzy Krzyżostaniak złożył wniosek formalny o wycofanie z porządku obrad punktów:  
11 i 12, tj:  

1. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Józefa 
Wojciechowskiego w Borowie. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Floriana 
Marciniaka w Starym Gołębinie. 

Radny Jerzy Krzyżostaniak podkreślił, że jego wniosek nie jest spowodowany tym, że nie 
rozumie projektów uchwał, jednakże chciałby zarówno dzieciom, jak i rodzicom zaoszczędzić 
dodatkowego stresu. Radny Jerzy Krzyżostaniak podkreślił, że mieszkańcy Gorzyc, Borowa, 
Starego Gołębina, Nowego Gołębina i Gorzyczek w odpowiedzi na pismo Burmistrza Gminy, 
zgodzili się, aby pozostała jedna z dotychczasowych szkół – albo w Starym Gołębinie albo            
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w Borowie. Radny Jerzy Krzyżostaniak zauważył, że problem polega na tym, że jeśli w dniu 
dzisiejszym zostaną podjęte uchwały, to upoważni to Burmistrza Gminy do wysłania do 
rodziców listów, w których zostaną poinformowani o zamiarze likwidacji tych szkół. Radny 
Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że jako rodzic i mieszkaniec wioski Borowo zbierał podpisy 
pod petycją, aby szkoły nie zamykać, drugi raz podpisy były zbierane po zebraniach w szkole 
i ustaleniu, że pozostanie jedna ze szkół. Radny Jerzy Krzyżostaniak podkreślił, że jeśli 
mieszkaniec wioski Borowo otrzyma list z informacją o zamiarze likwidacji szkoły, to istnieje 
duże prawdopodobieństwo, że zrozumie to w ten sposób, że szkoła już została zamknięta,              
a dzieci trafią do szkoły do Czempinia. Radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że już teraz 
dzieci są bardzo zestresowane sytuacją i pytają, co stanie się z ich szkołami. Radny Jerzy 
Krzyżostaniak zaapelował, aby Rada Miejska w Czempiniu nie podejmowała pochopnych 
decyzji. Radny Jerzy Krzyżostaniak pytał, czy po likwidacji szkół wystarczy czasu na 
utworzenie nowej szkoły, czy stać nas na remont budynków, które będą musiały spełnić 
standardy dnia dzisiejszego; również nauczyciele chcą wiedzieć, czy nadal będą pracować           
w danej szkole; czym później zostanie podjęta uchwała o utworzeniu nowej szkoły, tym 
gorzej będzie dla nauczycieli, głównie też dla dzieci. Radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że 
jako rodzic również chciałby wiedzieć, jakie książki kupić dziecku. Radny Jerzy 
Krzyżostaniak wskazał, że dlatego właśnie wnosi o wycofanie z porządku obrad obu 
punktów, ponieważ jest jeszcze czas do końca lutego na podjęcie tej decyzji przez Radę. 
Radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że należy jeszcze przeanalizować sytuację, zastanowić 
się, czy nie lepszym rozwiązaniem byłaby likwidacja jednej szkoły, wówczas w uzasadnieniu 
można by zapisać, do której ze szkół mogliby chodzić uczniowie z placówki zlikwidowanej. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz złożył wniosek            
o zmianę porządku obrad, ponieważ do Rady Miejskiej w Czempiniu w dniu 30 stycznia 2012 
roku zostało skierowane przez Burmistrza Gminy Czempiń pismo w sprawie zajęcia 
stanowiska w sprawie ewentualnego połączenia Szkoły Podstawowej w Borowie ze Szkołą 
Podstawową w Starym Gołębinie – pismo stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
Radny Krzysztof Sankiewicz zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 
10a: „Oświadczenie Rady Miejskiej w Czempiniu w sprawie pisma Burmistrza Gminy 
Czempiń  z dnia 30 stycznia 2012r. znak OR.4424.64.2011 dotyczącego połączenia Szkoły 
Podstawowej w Borowie ze Szkołą Podstawową w Starym Gołębinie.” 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 3 głosami „za”, przy 10 
głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” nie wycofała z porządku obrad 
XVII sesji punktu 11: „Podj ęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Podstawowej im. Józefa Wojciechowskiego w Borowie”. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 3 głosami „za”, przy 10 
głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” nie wycofała z porządku obrad 
XVII sesji punktu 12: „Podj ęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Podstawowej im. Floriana Marciniaka w Starym Gołębinie”. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 3 głosami „za”, przy                  
9 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” nie wprowadziła do 
porządku obrad punktu 10a: „Oświadczenie Rady Miejskiej w Czempiniu                    
w sprawie pisma Burmistrza Gminy Czempiń  z dnia 30 stycznia 2012r. znak 
OR.4424.64.2011 dotyczącego połączenia Szkoły Podstawowej w Borowie ze 
Szkołą Podstawową w Starym Gołębinie.” 
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Radny Jerzy Krzyżostaniak zauważył, że jeśli Burmistrz Gminy Czempiń zwróciła się do 
rodziców i do Rady Miejskiej w Czempiniu o zajęcie stanowiska w sprawie ewentualnego 
połączenia szkół, a w dniu dzisiejszym Rada Miejska w Czempiniu nie wprowadza do 
porządku obrad odpowiedzi na to pismo, to jest to dla niego sytuacja niezrozumiała i wygląda 
na to, że kwestia likwidacji szkół została już przesądzona.  
 
Radna Elżbieta Grygier podkreśliła, że podczas posiedzenia komisji była przeciwna 
przedstawianiu jednego stanowiska w tej sprawie, proponowała, żeby zapisać, że likwidacja 
jednej ze szkół jest to jeden z wariantów, tymczasem Przewodniczący Rady Miejskiej                 
w Czempiniu sam zadecydował, żeby w tym piśmie ująć jedno tylko rozwiązanie, dlatego też 
prosi, aby nie wygłaszać zdania, że koledzy radni zmienili zdanie. Radna Elżbieta Grygier 
wskazała, że treść pisma, którego projekt radni otrzymali, zawiera jedynie intencję radnego 
Jerzego Krzyżostaniaka i Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu, stąd dzisiejszy 
wynik głosowania w tej sprawie i nie można mówić, że jest w tym coś dziwnego.  
 
Radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że w piśmie tym jest mowa o możliwości połączenia 
dwóch szkół – w Borowie i Starym Gołębinie, czyli dajemy szanse rodzicom dzieci z obu 
szkół, którzy zgodzili się na połączenie dwóch placówek.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że nie 
rozumie decyzji radnych odnośnie nie wprowadzenia do porządku obrad punktu 10 a, 
ponieważ Burmistrz wystąpił do Rady Miejskiej w Czempiniu o zajęcie stanowiska, po 
rozmowach podczas wspólnego posiedzenia Komisji pojawił się wniosek, że Przewodniczący 
Rady Miejskiej przygotuje projekt stanowiska Rady Miejskiej na sesję. Radny Krzysztof 
Sankiewicz zauważył, że tego stanowiska Rada mogła nie podjąć, ale niewprowadzenie jego 
do porządku obrad jest dowodem na niezrozumienie zasad, jakie obowiązują. Radny 
Krzysztof Sankiewicz wskazał, że z głosowania radnych wynika, że wobec pisma Burmistrza 
Gminy Czempiń pozostają obojętni. Zdaniem radnego Krzysztofa Sankiewicza należało punkt 
wprowadzić do porządku obrad, następnie dyskutować nad treścią stanowiska i dopiero 
wówczas zdecydować, czy będzie ono podjęte.  
 
Wobec powyższego porządek obrad przedstawiał się w sposób następujący:  

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Czempiń na 2012 rok.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie zwiększenia udziałów w Samorządowym Funduszu 

Poręczeń Kredytowych Sp. z o.o. z siedzibą w Gostyniu. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad usytuowania na terenie gminy Czempiń miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji miasta 

Czempinia na lata 2012-2020.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę, 

dostarczoną przez Przedsiębiorstwo Produkcyjno – Handlowo - Usługowe „EKO - 
TECH” sp. z o.o. z siedzibą – Piotrkowice 1c; 64-020 Czempiń.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin 
Wiejskich Rzeczpospolitej Polskiej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Józefa 
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Wojciechowskiego w Borowie.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Floriana 

Marciniaka w Starym Gołębinie.  
13. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 2011 rok.  
14. Sprawozdanie z pracy Komisji Finansów i Budżetu oraz Spraw Socjalnych za 2011 

rok.  
15. Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia za 2011 

rok. 
16. Sprawozdanie z pracy Komisji Rolnictwa, Działalności Gospodarczej, Prawa                     

i Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska oraz Budownictwa i Spraw 
Komunalnych za 2011 rok. 

17. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
18. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                                            

w okresie międzysesyjnym. 
19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
20. Wolne głosy i wnioski. 
21. Zakończenie obrad XVII sesji.  

          
Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że 
zapoznał się z protokołem z XVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i nie wnosi zastrzeżeń co 
do jego treści.   
 
Radna Irena Grzelka nadzorująca sporządzenie protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej               
w Czempiniu poinformowała, że zapoznała się z protokołem XVI sesji, który jest zgodny z jej 
przebiegiem i zawnioskowała o przyjęcie go przez Radę Miejską w Czempiniu bez 
odczytania.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych jednogłośnie przyjęła protokół 
z XVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 21 grudnia 2011 roku.  

 
Do punktu 4 porządku obrad:  
 
Interpelacji złożyli:  

1. Radna Elżbieta Grygier w sprawie udzielenia odpowiedzi, dlaczego został 
zniesiony znak B – 26 przy ulicy Strumykowej od strony ulicy Nowej – obecna 
sytuacja powoduje, że samochody parkują po obu stronach drogi, co powoduje 
utrudnienia w ruchu pojazdów;  

2. Radny Aleksander Wieliński w sprawach:  
1) naprawy uszkodzonego włazu betonowego studzienki telekomunikacyjnej 

na ulicy Polnej w Czempiniu;  
2) przycięcia drzew – brzóz rosnących na wysokości sklepu przy ulicy Polnej 

w Czempiniu; 
3) skierowania do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Poznaniu wniosku                    

o uporządkowanie poboczy drogi wojewódzkiej z Głuchowa do Czempinia 
– zwłaszcza na wysokości sadu przed Piechaninem; 

4) podniesienia piaskiem lub tłuczniem wjazdu i zjazdu z ulicy Konopnickiej 
w Czempiniu – obecna sytuacja zagraża pojazdom, które mogą zostać 
uszkodzone;  
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5) uwzględnienia w planie równania dróg w szczególności odcinka ulicy 
Polnej od sklepu – obecny jej stan zagraża bezpieczeństwu w ruchu 
pieszych i pojazdów; 

3. Radny Jarosław Konieczny w sprawie udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy 
w związku z trwającą odbudową zakładu, który w listopadzie 2011 roku 
spłonął, znajdującego się przy ulicy Kolejowej w Czempiniu, firma jest 
zobowiązana do uzyskiwania ponownie wszelkich pozwoleń na prowadzenie 
swojej działalności;  

4. Radny Maciej Głochowiak w sprawie udzielenie odpowiedzi na pytanie, 
kiedy zostanie ogłoszony przetarg na realizację zadania dotyczącego budowy 
kanalizacji Piotrkowice – Jasień; 

5. Radny Eugeniusz Cichocki w sprawie parkowania samochodów na chodniku 
ul. 24 – Stycznia w Czempiniu od nr 6 do przejazdu kolejowego (prawa 
stronna) – propozycja radnego dotyczy zamieszczenia pod znakiem B-35 
(zakaz postoju) ustawionym przy posesji nr 6 tabliczki: „nie dotyczy 
chodnika”; chodnik ma szerokość 440 cm i parkowanie samochodów na 
chodniku nie wpłynie niekorzystnie na ruch i bezpieczeństwo pieszych.     

 
Do punktu 5 porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XVII/135/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 9 lutego 2012 roku 
zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Czempiń na 2012 rok 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń Halinę 
Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 6 porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XVII/136/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 9 lutego 2012 roku 
w sprawie zwiększenia udziałów w Samorządowym Funduszu Poręczeń 
Kredytowych Sp. z o.o. z siedzibą w Gostyniu przedstawioną wraz                                 
z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Lew – Pilarską.  
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 7 porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XVII/137/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 9 lutego 2012 roku 
w sprawie zasad usytuowania na terenie gminy Czempiń miejsc sprzedaży                  
i podawania napojów alkoholowych przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
Teresę Łukowiak – Inspektor Referatu Organizacyjnego. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 8 porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 13 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                    
Nr XVII/138/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 9 lutego 2012 roku                     
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w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji miasta Czempinia na 
lata 2012-2020 przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy 
Czempiń – Dorotę Lew – Pilarską.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 9 porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XVII/139/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 9 lutego 2012 roku 
w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę, dostarczoną 
przez Przedsiębiorstwo Produkcyjno – Handlowo - Usługowe „EKO - TECH” sp. 
z o.o. z siedzibą – Piotrkowice 1c; 64-020 Czempiń przedstawioną wraz                        
z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu Inwestycji i Infrastruktury 
Technicznej – Jana Marciniaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 10 porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XVII/140/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 9 lutego 2012 roku 
w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiejskich 
Rzeczpospolitej Polskiej przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz 
Gminy Czempiń – Dorotę Lew – Pilarską. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 11 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Józefa 
Wojciechowskiego w Borowie przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Huberta 
Włodarczaka – Inspektora Referatu Organizacyjnego: 
 
Radny Jerzy Krzyżostaniak zaapelował, aby radni Rady Miejskiej w Czempiniu przemyśleli, 
czy warto jest w dniu dzisiejszym projekt tej uchwały przegłosowywać, jest jeszcze 
dwadzieścia dni na podjęcie tej decyzji. Radny Jerzy Krzyżostaniak podkreślił, że to, iż 
projekt uchwały został umieszczony w porządku obrad, nie oznacza, że uchwała musi zostać 
podjęta; należy cały czas mieć na uwadze sytuację dzieci i rodziców, ponieważ – daje im się 
„iskierkę nadziei”, a z dzisiejszego zachowania radnych wynika, że sprawa zamknięcia szkół 
została już przesądzona.      
 
Radny Maciej Głochowiak poprosił o udzielenie przez Burmistrz Gminy Czempiń 
odpowiedzi na pytanie, czy po podjęciu uchwał intencyjnych, rozważa możliwość 
pozostawienia jednej ze szkół, do której chodziłyby dzieci z obecnych dwóch obwodów 
szkolnych. 
 
Radny Jerzy Krzyżostaniak zauważył, że Burmistrz może zająć stanowisko o pozostawieniu 
jednej ze szkół, ale decyzję ostateczną w tej sprawie podejmuje Rada Miejska. Radny Jerzy 
Krzyżostaniak wskazał, że Burmistrz Gminy Czempiń w piśmie skierowanym do rodziców 
dała do zrozumienia, że jest taka możliwość, jeśli „si ę pogodzimy”. Radny Jerzy 
Krzyżostaniak podkreślił, że rodzice doszli do porozumienia i władze zostały o tym 
poinformowane. Radny Jerzy Krzyżostaniak wyraził obawę, że jeśli w dniu dzisiejszym 
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zostaną podjęte obie uchwały intencyjne, to będzie oznaczało, że trzeba otworzyć nową 
placówkę, a na to może nie starczyć czasu. Radny Jerzy Krzyżostaniak zaapelował o rozsądek 
podczas dzisiejszego głosowania.  
 
Radny Maciej Głochowiak poprosił o udzielenie przez Burmistrz Gminy Czempiń 
odpowiedzi na pytanie, w jakim czasie będą podjęte kolejne ruchy w kwestii likwidacji szkół, 
aby rozwiać niepokój wśród rodziców i nauczycieli.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz przedstawił treść 
stanowisk zajętych przez osoby, które zostały o to poproszone przez Burmistrza Gminy 
Czempin w piśmie z dnia 30 stycznia 2012r:  

1. Stanowisko mieszkańców wsi Borowo, Gorzyce, Gorzyczki, Nowy Gołębin, Stary 
Gołębin, które zostało poparte w sumie 560 podpisami – załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu;  

2. Pismo Dyrektor Szkoły Podstawowej w Borowie – załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu;  

3. Pismo Dyrektor Szkoły Podstawowej w Starym Gołębinie - załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu;  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz 
zauważył, że podczas sesji Rady Miejskiej w Czempiniu w dniu 27 października 
2011 roku odczytał treść pisma, w którym wyraźnie zostało zajęte stanowisko 
przez rodziców dzieci ze Szkoły Podstawowej w Starym Gołębinie, zostało 
również wówczas odczytane pismo pani Marioli Bąkowskiej. Radny Krzysztof 
Sankiewicz przypomniał, że w dniu 15 listopada 2011 roku pisma te zostały drogą 
mailową przekazane do wszystkich radnych.   

4. Pismo Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Starym Gołębinie - załącznik nr 12 
do niniejszego protokołu;  

5. Stanowisko Sołtysa wsi Stary Gołębin – Eugeniusza Wachowiaka - załącznik nr 
13 do niniejszego protokołu;  

6. Stanowisko Sołtysa wsi Gorzyczki – Pawła Bzyla - załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu;  

7. Stanowisko Sołtysa wsi Gorzyce – Łukasza Grygiera - załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu;  

8. Pismo księdza Marka Niemira – proboszcza Parafii w Starym Gołębinie - 
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że 
odniesie się do faktu, iż głosował przeciwko wycofaniu z porządku obrad projektów uchwał 
w sprawie zamiaru likwidacji szkół – postąpił tak, ponieważ w przeciwnym razie nie mógłby 
powiedzieć tego, co w tym momencie nastąpi. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że oba 
projekty uchwał w swojej treści nie wymagają komentarza i są zadawalające z formalnego 
punktu widzenia; jednakże uzasadnienie zarówno do jednej, jak i do drugiej uchwały jest 
„byle jakie”. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że pełne uzasadnienie powinno radnym 
wskazać, co się stanie w wyniku likwidacji tych szkół, a one nie pokazują tego; nie ma w nich 
nic na temat tego, co się stanie z substancją po tych szkołach, a to jest bardzo duży majątek – 
budynki Szkoły w Borowie, Szkoły w Starym Gołębinie, sali gimnastycznej w Starym 
Gołębinie. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że w tej uchwale powinno być zapisane, 
co stanie się z tymi budynkami, jak one będą służyć dalej społeczności gminy Czempiń. 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że poza lakonicznym wymienieniem tego, kto jest 
zatrudniony, w jakiej szkole, nie ma mowy o tym, co stanie się z pracownikami 
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zatrudnionymi w tych szkołach, jednoznacznie wynika z tego, że „pójdą na tzw. zieloną 
łączkę”, nie ma „wyciągnięcia w stosunku do nauczycieli pomocnej ręki”, jest tylko 
wskazane, że ośmiu nauczycieli w gminie Czempiń może przejść na emeryturę, jednakże nie 
jest jasno powiedziane, czy nauczyciele z likwidowanych placówek znajdą miejsce pracy 
zamiast nich. Radny Krzysztof Sankiewicz przypomniał, że podczas prób poprzedniej 
reformy oświaty, był przygotowany projekt uchwały, w której jasno wszystko zostało 
przedstawione i przewidziane, co radnego satysfakcjonowałoby, ponieważ miałby pełną 
rzetelną wiedzę, tymczasem na dzień dzisiejszy ma wiedzę, że nauczyciele stracą pracę. 
Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że „o tym, jak jest przez władze tej gminy 
przygotowany projekt reorganizacji oświaty, świadczy tylko to, że w czwartek dostaliśmy 
projekty uchwał, w których w jednym z projektów było coś absurdalnego”. Radny Krzysztof 
Sankiewicz wskazał, że absurdem było to, że w uzasadnieniu do uchwały Burmistrz wpisał, 
że dzieci ze Starego Gołębina nie przejdą do Szkoły w Czempiniu, tylko dzieci z klas I – III 
przejdą do Szkoły filialnej w Turwi. Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził pogląd, że jest to 
„kuriozum”, aby gmina Czempiń szukając pieniędzy oddawała 30 dzieci do szkoły do Turwi 
razem z pieniędzmi, które za tym idą. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że jeśli można 
było z dnia na dzień zmienić uzasadnienie do projektu uchwały, to oznacza, że władza nie ma 
jednoznacznej koncepcji reorganizacji oświaty w gminie. Radny Krzysztof Sankiewicz 
wskazał, że wobec braków, które przedstawił powyżej, będzie głosował przeciwko obu 
uchwałom o zamiarze likwidacji szkół. 
 
Radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że w dniu dzisiejszym mogą się jedynie odnieść „do 
sumień koleżanek i kolegów radnych”, ponieważ kwestie organizacyjne mogą zostać 
omówione później. Radny Jerzy Krzyżostaniak zaapelował o zastanowienie się, czy obie 
uchwały muszą być podjęte w dniu dzisiejszym. Radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że 
powinno się to odłożyć w czasie i przez najbliższe dwa tygodnie przyjrzeć się szczegółom             
i podjąć decyzję, która szkoła pozostaje. 
 
Radny Maciej Głochowiak poprosił o wyjaśnienie, czy jeśli nie zostanie podjęta uchwała 
intencyjna o zamiarze likwidacji szkół, to czy może zostać podjęta uchwała o likwidacji 
konkretnej ze szkół.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska zauważyła, że w dniu dzisiejszym radni Rady Miejskiej           
w Czempiniu zadają pytania, na które odpowiedzi były zawarte w „Raporcie o stanie 
oświaty”. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że „żaden burmistrz nie podejmuje 
problemu oświaty, bo ma taki kaprys”. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że jest to 
bardzo niewygodny temat, każdy go odpycha na plan dalszy i każdy by chciał, żeby reforma 
była przeprowadzona, ale żeby to ktoś za niego zrobił. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
wskazała, że podjęcie tego tematu powoduje narażenie się na ataki ze strony nauczycieli, 
księdza, rodziców. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że są to bardzo trudne 
decyzje, bardzo drażliwe tematy, a ich podjęcie nie wynika z tego, że burmistrz, radni, czy 
urzędnicy źle oceniają prace naszych szkół; nigdy nikt nie powiedział, że szkoły źle pracują, 
że dzieci nie mają osiągnięć, że są budynki zaniedbane. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
przypomniała, że „problem oświaty” był zauważany w gminie już  poprzednich kadencjach, 
jednakże działania, które były podejmowane, nie były działaniami konkretnymi, zarówno 
radni, jak i mieszkańcy nie byli do końca poinformowani, jaka naprawdę była sytuacja                
w gminie. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że zlecając opracowanie „Raportu             
o stanie oświaty” firmie zewnętrznej, działała „z pełną premedytacją”, ponieważ podobny 
raport przygotowała w roku 2006 i wówczas zostało powiedziane, że zrobiono to 
tendencyjnie, dlatego też, aby uniknąć takich posądzeń – raport został zlecony firmie 
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zewnętrznej. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że u podstaw decyzji                            
o przedłożeniu radnym uchwał o zamiarze likwidacji szkół legł fakt wyludniania się terenów 
wiejskich, które tworzą obwody szkół w Starym Gołębinie i Borowie; sytuacja na tych 
terenach jest niepokojąca, terenami na południe i wschód od Czempinia nie są zainteresowani 
potencjalni nowi mieszkańcy przybywający na teren naszej gminy. Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska poinformowała, że jeśli chodzi o wydawanie decyzji o warunkach zabudowy dla 
budynków jednorodzinnych – w obwodzie szkół w Borowie i Starym Gołębinie – od roku 
2008 do dzisiaj wydanych zostało 9 decyzji, na terenach wzdłuż linii kolejowej, drogi 
krajowej nr 5 i planowanej S – 5 – głównie tereny Głuchowa, Piotrkowic, Betkowa, Bieczyn, 
Piechanina, Czempinia – wydano 400 decyzji. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, 
że jest to dowód, jak wygląda zainteresowanie osiedlaniem się na terenach gminy Czempiń. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że na tych tez terenach występuje mała liczba 
urodzeń. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że decyzji o podjęciu uchwał 
intencyjnych nie można dłużej odkładać w czasie, ponieważ do końca lutego do każdego 
rodzica dziecka musi trafić zawiadomienie o zamiarze likwidacji szkoły. Burmistrz Dorota 
Lew – Pilarska wskazała, że w latach 1998-1999 sama stawała w obronie istnienia obu szkół, 
ze względu na to, że próba przygotowania reformy była przygotowana tragicznie, nie 
uszanowano wówczas drugiej strony – mieszkańców, którzy byli zainteresowani tym 
problemem. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że tym razem został pokazany              
w pełni obraz sytuacji, jaka ma miejsce w oświacie na terenie gminy Czempiń; wynika                  
z niego, że dłużej w takiej formie nie możemy prowadzić oświaty. Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska podkreśliła, że uchwały intencyjne nie są uchwałami przesądzającymi, ale pozwolą 
na podjęcie decyzji o dalszych krokach. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że 
uchwały intencyjne będą wskazywały na dalszy tok pracy Burmistrza i pracowników Urzędu  
i w żaden sposób nie przesądzają o likwidacji szkół, bo jej podjęcie nie powoduje „skreślenia 
szkoły z mapy gminy”, dopiero będzie to możliwe w momencie podjęcia uchwał o likwidacji. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że w sytuacji, kiedy Rada Miejska w Czempiniu 
przychyli się do projektów uchwał i podejmie je, wówczas ze strony Burmistrza zostaną 
przygotowane symulacje i wyliczenia, które w pełni przedstawią obraz i wspólnie będziemy 
mogli wybrać opcję najlepszą, zostaną przygotowane symulacje na pozostawienie jednej 
szkoły, propozycje zagospodarowania budynków, na likwidację obu szkół i przeniesienie 
dzieci do szkoły w Czempiniu. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że uzasadnienie 
do projektu uchwały może zostać zmienione przez każdego, a zapis pierwotny uzasadnienia          
o tym, że dzieci z klas I – III miały być dowożone do szkoły w Turwi był spowodowany 
jedynie troską o najmłodsze dzieci, aby miały blisko do szkoły, tym bardziej, że podczas 
zebrania z rodzicami w szkole w Starym Gołębinie było zainteresowanie takim rozwiązaniem. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że pisząc takie uzasadnienie jest to tylko jeden        
z wariantów i nie musi być on ostateczny. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przypomniała, że 
zarówno Burmistrz, jak i radni składali ślubowanie, że będą sprawować swój urząd dla dobra 
publicznego i pomyślności mieszkańców gminy Czempiń, nie wybiórczo dla poszczególnych 
mieszkańców. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że swoje obowiązki stara się 
wypełniać jak najlepiej umie, wykorzystując całą swoją wiedzę i umiejętności, poświęcając 
każdy swój prywatny czas dla dobra tej gminy, a „mam wrażenie, że niektórzy tutaj widzą 
czubek własnego nosa i martwią się, żeby za trzy lata ich ludzie wybrali, a nie na tym polega 
sprawowanie funkcji samorządowej”. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że 
musimy widzieć całą gminę, w której są dwadzieścia dwa sołectwa i miasto Czempiń,                
w której mieszka 11 400 mieszkańców. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że nie 
można odsuwać tego problemu w czasie, ponieważ sytuacja sama się nie rozwiąże, 
tymczasem samorząd jest coraz bardziej ograniczany w sowim działaniu, między innymi 
przez przepisy ustawy o finansach publicznych. Burmistrz Dorota Lew- Pilarska zaapelowała, 
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aby radni z rozwagą pochylili się nad tymi uchwałami i je podjęli, wówczas będą możliwe 
dalsze kroki dotyczące przygotowania symulacji, zgodnie z pismami, które trafiły do Urzędu 
Gminy – symulacje wskażą, jak będzie wyglądała sytuacja, kiedy pozostanie jedna szkoła; 
będzie funkcjonowała szkoła niepubliczna, obie szkoły zostaną zamknięte i będzie 
funkcjonowała tylko szkoła w Czempiniu. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, 
że będzie też możliwość wizytacji Szkoły w Czempiniu, ponieważ do tej pory radni mieli 
jedynie możliwość poznania dorobków szkół w Borowie i Starym Gołębinie. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska wskazała, że radni będą mili szansę na obiektywną ocenę sytuacji 
oświaty i wówczas podejmą taką uchwałę, która będzie działała dla dobra mieszkańców całej 
gminy.  
 
Radny Maciej Głochowiak wskazał, że pytanie dotyczące sytuacji, w której nie będzie 
podjęta uchwała intencyjna, było spowodowane jedynie tym, że chciał, aby wiedzieli                    
o konsekwencjach tego mieszkańcy zgromadzeni na sali. Radny Maciej Głochowiak 
podkreślił, że nie ma żadnego interesu w tym, żeby podjąć określoną decyzję, ponieważ nie 
będzie to miało wpływu na głosowanie w następnych wyborach przez mieszkańców wsi 
Jasień. Radny Maciej Głochowiak podkreślił, że skoro ślubowali, iż będą działać dla dobra 
mieszkańców, to Burmistrz Gminy powinna wziąć pod uwagę głos mieszkańców, który został 
wyrażony w odczytanych powyżej pismach i przygotować jedyny możliwy wariant 
rozwiązania tej sytuacji.  
 
Radny Jerzy Krzyżostaniak w odpowiedzi na „bezimienne stwierdzenie, że każdy walczy               
o swoje” przytoczył słowa Burmistrz Doroty Lew – Pilarskiej z czasów, kiedy broniła Szkoły 
podstawowej w Borowie: „…co więcej, wielokrotnie podkreślałam, że szkoła jest dla ludzi           
i w tej delikatnej materii nie można robić nic wbrew ich woli”. Radny Jerzy Krzyżostaniak 
wobec powyższego pytał, czy zostaną wzięte pod uwagę wszystkie pisma, które skierowano 
do Urzędu Gminy w Czempiniu w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego likwidacji szkół. 
Radny Jerzy Krzyżostaniak podkreślił, że nie walczy tylko o siebie, ale o dobro ogółu,                   
a swoje zdanie w tej sprawie wyrazili mieszkańcy pięciu sołectw na terenie gminy Czempiń. 
 
Radny Stanisław Turno wyraził pogląd, że rolą przewodniczącego rady jest tonować 
atmosferę podczas sesji, a nie ją podgrzewać. Radny Stanisław Turno wskazał, że sprawa 
szkół jest bardzo ciężka, sam jest emerytowanym nauczycielem i temat ten jest mu bardzo 
bliski. Radny Stanisław Turno wskazał, że uczestniczył w prawie wszystkich spotkaniach 
dotyczących reorganizacji oświaty w gminie. Radny Stanisław Turno wskazał, że podczas 
wspólnego posiedzenia komisji Rady ustalono, że jeśli w projekcie uchwały dotyczącym 
zamiaru likwidacji szkoły w Starym Gołębinie zostanie zmienione uzasadnienie w części 
dotyczącej dowożenia uczniów do szkoły w Turwi, wówczas wszyscy radni podejmą obydwie 
uchwały intencyjne. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że 
podczas wspólnego posiedzenia Komisji zadał radnym pytanie, czy ma przygotować 
stanowisko dotyczące połączenia obu szkół i nikt z radnych nie powiedział, że nie ma tego 
robić. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że wywiązał się z zadania, do którego został 
przez radnych zobowiązany. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że nie ma pretensji do 
radnych, że punkt ten nie został wprowadzony do porządku obrad, jednakże jest to „unikanie 
przez państwa tematu”. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że jeśli punkt zostałby 
wprowadzony do porządku obrad, to wówczas można by nad nim dyskutować i stanowisko 
ewentualnie zmienić. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że wobec zaistniałej sytuacji, 
Burmistrz nie wie, jakie jest stanowisko Rady Miejskiej w Czempiniu w kwestii połączenia 
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obu szkół, a z takim zapytaniem Burmistrz do Rady wystąpiła. 
 
Radny Stanisław Turno podkreślił, że dzisiejsze wnioski w sprawie wycofania z porządku 
obrad dwóch punktów, wprowadziło „zawieruchę”, ponieważ było ustalone, że jeśli 
uzasadnienie do jednej z uchwał zostanie zmienione, to rada uchwały podejmie.    
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz przypomniał, że 
art. 20 ust. 1 pkt 1a ustawy o samorządzie gminnym mówi, że każdy radny ma prawo 
wprowadzić zmiany do porządku obrad, które są następnie głosowane i wchodzą do porządku 
obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że wyznacznikiem jej dalszej pracy będzie to, 
czy Rada Miejska w Czempiniu w dniu dzisiejszym podejmie, czy też nie uchwały intencyjne, 
jednakże nie będzie działała sama, ponieważ razem z Radą Miejską odpowiada za gminę, 
podobnie sytuacja będzie wyglądała jeśli chodzi o dalsze losy budynków szkół.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 10 głosami „za”, przy                   
3 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                         
Nr XVII/141/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 9 lutego 2012 roku                        
w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Józefa Wojciechowskiego 
w Borowie przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Huberta Włodarczaka – 
Inspektora Referatu Organizacyjnego. 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 12 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Floriana 
Marciniaka w Starym Gołębinie przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Huberta 
Włodarczaka – Inspektora Referatu Organizacyjnego, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 10 głosami „za”, przy                   
3 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                         
Nr XVII/142/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 9 lutego 2012 roku                        
w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Floriana Marciniaka                  
w Starym Gołębinie przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Huberta 
Włodarczaka – Inspektora Referatu Organizacyjnego. 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 13 porządku obrad: 
 
Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 2011 rok przedstawił Przewodniczący 
Komisji radny Jarosław Konieczny.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.    
           
Na wniosek radnego Aleksandra Wielińskiego, Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu 
radny Krzysztof Sankiewicz ogłosił 10 – minutową przerwę w obradach.    
 
Po wznowieniu obrad po przerwie przystąpiono do realizacji punktu 14 porządku obrad.  
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Do punktu 14 porządku obrad: 
 
Sprawozdanie z pracy Komisji Finansów i Budżetu oraz Spraw Socjalnych za 2011 
rok przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna Elżbieta Grygier.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.    
 
Do punktu 15 porządku obrad: 
 
Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia za 2011 
rok przedstawił Przewodniczący Komisji radny Aleksander Wieliński.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.    
                                               
Do punktu 16 porządku obrad: 
 
Sprawozdanie z pracy Komisji Rolnictwa, Działalności Gospodarczej, Prawa                       
i Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska oraz Budownictwa i Spraw 
Komunalnych za 2011 rok przedstawił Przewodniczący Komisji radny Tadeusz Fabiś.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.    
 
Do punktu 17 porządku obrad:  
 
Do sprawozdania Burmistrza Gminy Czempiń wraz  z wykazem zarządzeń stanowiącego 
załącznik nr 23 do niniejszego protokołu:  
Radna Elżbieta Grygier poprosiła o uszczegółowienie punktów 8,13,22,38 Sprawozdania.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła: 

1. Do punktu 8 – „Spotkanie z właścicielem terenu po byłej „tlenowni” – teren 
ten został zgłoszony do konkursu „Revita Wielkopolsko”, w którym 
przedstawiono propozycje zagospodarowania tego terenu i jego właściciel 
zwrócił się z pytaniem, czy gmina jest zainteresowana wykupieniem tych 
terenów za kwotę 600 000 zł, Burmistrz udzieliła odpowiedzi, że w tym roku 
nie ma na ten cel środków w budżecie gminy.  

2. Do punktu 13 – „Spotkanie w Komornikach w sprawie drogi S – 5” – 
spotkanie miało na celu uszczegółowienie dalszych działań grupy inicjatywnej 
w sprawie drogi S 5, przyjęto, że w pierwszej kolejności zostaną wyczerpane 
wszelkie kroki parlamentarne, a ostatecznością będzie blokada budowy 
autostrady; w tej sprawie doszło do spotkania z posłem Grupińskim i zostały 
mu przekazane postulaty, do których do końca lutego ma się ustosunkować; od 
tej odpowiedzi będzie zależało dalsze postępowanie; 

3. Do punktu 22 – „Spotkanie wyjazdowe do Wolsztyna i Przemętu w sprawie 
współpracy w ramach ustawy o odpadach” – na tym terenie działa Związek 
Międzygminny „Obra”, w skład którego wchodzą trzy gminy – Wolsztyn, 
Siedlec i Przemęt; na dzień dzisiejszy sytuacja jest taka, że Przemęt chce                  
z tego Związku wystąpić; spotkanie miało na celu przedstawienie oferty dla 
gmin, które chciałyby przystąpić do CZO „SELEKT”     

4. Do punktu 38 – „spotkanie z Burmistrzem i Radnymi rady Gminy Rokietnica – 
funkcjonowanie Związku „SELEKT” – gmina Rokietnica podjęła uchwałę             
o wstąpieniu do Związku CZO „SELEKT” .   
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Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że w roku 2011 Centrum Kultury Czempiń 
złożyło wniosek do Ministerstwa Kultury o pozyskanie środków na potrzeby wyjazdów 
krajowych kapeli Dudziarskiej ze Starego Gołębina, udało się pozyskać kwotę 25 000 zł. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że w miniony poniedziałek Zastępca 
Burmistrza był wraz z Patrykiem Nowakiem w Muzeum Instrumentów Muzycznych                    
w Poznaniu na nagraniu programu telewizyjnego „Świat wg Kreta”, zaś w ramach nagrody za 
działalność Kapeli Dudziarskiej ma ona wyjechać w tym roku na turniej do Niemiec.      
 
Do punktu 18 porządku obrad:  
  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że 
w okresie międzysesyjnym:  

1. reprezentował Radę Miejską w Czempiniu podczas uroczystości i imprez, na które 
była zapraszany – Turniej Klubów Sportowych w piłkę halową; Turniej NHL; 
Spotkanie Noworoczne w gminie Kościan; Spotkanie Noworoczne na zaproszenie 
Wojewody i Marszałka Województwa Wielkopolskiego, spotkania w sprawie 
reorganizacji oświaty;     

2. do Rady Miejskiej w Czempiniu wpłynęły: 
1) List otwarty w sprawie likwidacji Szkoły podstawowej w Borowie– załącznik 

nr 24 do niniejszego protokołu. 
2) Pismo z Kancelarii Radcy Prawnego Dominika Kurowskiego z dnia                      

25 stycznia 2012r. – załącznik nr 25 do niniejszego protokołu;  
3) Rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego w sprawie 

nieważności uchwały Nr XVI/132/11 - załącznik nr 26 do niniejszego 
protokołu; 

4) Informacja o wysokości średnich wynagrodzeń rocznych nauczycieli - 
załącznik nr 27 do niniejszego protokołu; 

5) Stanowisko Przewodniczącego Rady Miejskiej w Mosinie w sprawie 
wyrównania dopłat rolniczych - załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  

  
Do punktu 19 porządku obrad:  
 
W odpowiedzi na interpelacje radnych Rady Miejskiej w Czempiniu:  
1. Radnej Elżbiety Grygier w sprawie udzielenia odpowiedzi, dlaczego został zniesiony 

znak B – 26 przy ulicy Strumykowej od strony ulicy Nowej  - Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska poinformowała, że Urząd Gminy w Czempiniu nie wydawał zgody na zniesienie 
znaku, sprawa zostanie zbadana przez odpowiedni Referat; 

2. Radnego Aleksandra Wielińskiego w sprawach:  
1) naprawy uszkodzonego włazu betonowego studzienki telekomunikacyjnej na ulicy 

Polnej w Czempiniu - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że 
interpelacja zostanie przekazana do Telekomunikacji Polskiej SA;  

2) przycięcia drzew – brzóz rosnących na wysokości sklepu przy ulicy Polnej w 
Czempiniu - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że w dniu 
jutrzejszym zostanie przeprowadzona wizja w terenie drzew wymagających 
przycinki; 

3) skierowania do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Poznaniu wniosku                                
o uporządkowanie poboczy drogi wojewódzkiej z Głuchowa do Czempinia – 
zwłaszcza na wysokości sadu przed Piechaninem - Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska poinformowała, że interpelacja zostanie przekazana do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Poznaniu;  
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4) podniesienia piaskiem lub tłuczniem wjazdu i zjazdu z ulicy Konopnickiej                   
w Czempiniu – obecna sytuacja zagraża pojazdom, które mogą zostać uszkodzone - 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że zlecenie na wykonanie tych 
prac zostało już przekazane do Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu;  

5) uwzględnienia w planie równania dróg w szczególności odcinka ulicy Polnej od 
sklepu – Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że równanie dróg 
nastąpi na przełomie kwietnia i maja przy sprzyjających warunkach pogodowych i 
w planie jest uwzględniona ulica Polna w Czempiniu;   

3. Radnego Jarosława Koniecznego w sprawie udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy w 
związku z trwającą odbudową zakładu, który w listopadzie 2011 roku spłonął, 
znajdującego się przy ulicy Kolejowej w Czempiniu, firma jest zobowiązana do 
uzyskiwania ponownie wszelkich pozwoleń na prowadzenie swojej działalności - 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że pozwolenia środowiskowe 
dotyczące tej działalności są aktualne, w sprawie innych pozwoleń odpowiedź zostanie 
przekazana na piśmie;  

4. Radnego Macieja Głochowiaka w sprawie udzielenie odpowiedzi na pytanie, kiedy 
zostanie ogłoszony przetarg na realizację zadania dotyczącego budowy kanalizacji 
Piotrkowice – Jasień - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że środki na ten 
cel zostały zabezpieczone w budżecie gminy; przetarg zostanie ogłoszony około połowy 
roku; obecnie uruchomiona została procedura przetargowa dotycząca kanalizacji 
Głuchowo, ponieważ w roku poprzednim przy umorzeniach pożyczek z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska zobowiązaliśmy się, że umorzone kwoty przeznaczymy 
na to zadanie.   

 
Do udzielonych odpowiedzi na interpelacje:  
 
Radny Maciej Głochowiak zauważył, że w budżecie gminy Czempiń została zabezpieczona 
kwota na realizację inwestycji Piotrkowice – Jasień, dlatego niezrozumiałe jest, dlaczego nie 
uruchomiono tej procedury. Radny Maciej Głochowiak wskazał, że może okazać się, że 
zanim rozstrzygnie się przetarg będzie październik. 
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że zostanie ogłoszona procedura przetargowa, 
ponieważ na ten cel została również przeznaczona kwota umorzenia z WFOŚ, radny zostanie 
poinformowany o przygotowanej dokumentacji projektowej.  
   
Do punktu 20 porządku obrad: 
 
W wolnych głosach i wnioskach:  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że 
do Rady Miejskiej w Czempiniu wpłynęło pismo Zarządu Powiatu Kościańskiego – 
stanowisko dotyczące sytuacji finansowej samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Kościanie – załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 
  
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że przez ostanie 1,5 miesiąca czterech 
pracowników Urzędu Gminy w Czempiniu pracowało nad wnioskiem na dofinansowanie 
budowy targowiska, między innymi – trzeba było wyliczyć, jakie będą kwoty utargu za 
stanowiska do 2018 roku, ile będzie odpłatności za targowisko, ile proszku, mioteł, łopat 
zostanie zużytych do utrzymania targowiska; wniosek został złożony 3 lutego 2012r. jako 
trzeci w województwie, otrzymaliśmy pochwałę za wspaniałe przygotowanie wniosku. 
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Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że kolejno będą załatwiane następne sprawy               
i przetarg na kanalizację Jasień – Piotrkowice  zostanie również ogłoszony.   
 
Radny Maciej Głochowiak wskazał, że przypomina sobie rozmowę z roku ubiegłego i „skoro 
wszystko jest przygotowane, to myśli , że „filozofii nie ma”, żeby tą procedurę przetargową 
ogłosić. Radny Maciej Głochowiak wskazał, że został ogłoszony przetarg na 
termomodernizację budynku urzędu gminy.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że to co zostało ogłoszone, to jest jedynie 
krótki przetarg na wyłonienie wykonawcy projektu i wykonanie audytu energetycznego                 
i projektu wymiany dachu. 
 
Radny Maciej Głochowiak poprosił Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu, aby 
spotkania dotyczące kwestii reorganizacji oświaty były organizowane w godzinach 
popołudniowych.  
 
Radna Irena Grzelka podkreśliła, że w swojej pracy nauczycielskiej zawsze starała się, aby 
nie ośmieszać ucznia przy całej klasie, ale zwrócić mu uwagę na osobności, tymczasem 
dzisiaj poczuła się tak „jakby dostała po łapskach”. Radna Irena Grzelka podkreśliła, że 
zostając radną zna swoje obowiązki i wie, że na sesje należy przychodzić przygotowanym             
i nie jest tak, że odznacza tylko na komputerze wiadomości, żeby było wiadomo, że je 
przeczytała; ale przed każdą sesją stara się wszystkie informacje wydrukowywać i nad nimi 
pracować. Radna Irena Grzelka podkreśliła, że w dniu dzisiejszym autorytet radnych został 
przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu podważony, ponieważ radni nie są 
dzieciakami, które przychodzą na sesje nic nie wiedząc i nie czytając. Radna Irena Grzelka 
poprosiła, aby wzorem Burmistrza Gminy Czempiń, Przewodniczący Rady również składał  
w punktach sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym.    
 
Radna Elżbieta Grygier poprosiła, aby wszelkie pisma kierowane do Rady Miejskiej                   
w Czempiniu były przekazywane na skrzynki mailowe radnych.  
 
Sołtys Gorzyc Łukasz Grygier zwracając się do radnych, którzy głosowali przeciwko 
wprowadzeniu do porządku obrad sesji punktu dotyczącego zajęcia przez nich stanowiska             
w sprawie połączenia szkół, wskazał, że takim postępowaniem mieszkańcy, którzy 
wypowiedzieli się na ten temat w pismach skierowanych do Burmistrza Gminy Czempiń, 
zostali przez radnych potraktowani niepoważnie. 
 
Przedstawiciel Gminnego Koła Sojuszu Lewicy Demokratycznej w Czempiniu Adrian 
Miałkowski podkreślił, że „dzisiaj jest bardzo smutny dzień dla naszej gminy”, patrząc na 
historię szkół, które działały – od 1835 roku – Szkoła w Borowie, od 1901 roku – Szkoła              
w Starym Gołębinie, w których były patriotyczne zachowania – takie jak strajk dzieci, które 
odmówiły modlitwy w języku niemieckim; jedyny okres, w którym szkoły te były zamknięte 
– to lata 1939 – 1945 w czasie działań hitlerowców. Adrian Miałkowski wyraził pogląd, że 
„radni zapiszą się takimi samymi zgłoskami w historii tych szkół”. Adrian Miałkowski 
podkreślił, że należy szukać oszczędności, ale przede wszystkim przez pozyskiwać środki 
zewnętrzne, aby budżet gminy spinać. Adrian Miałkowski ustosunkowując się do słów 
Burmistrz Gminy Czempiń dotyczących rozwoju gminy, wskazał, że świadczą one                       
o „słabości naszych włodarzy”, ponieważ decyzje o warunkach zabudowy są udzielane blisko 
gmin sąsiednich, które bardzo dobrze się rozwijają. Adrian Miałkowski zaapelował, aby radni 
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posłuchali własnych sumień i podjęli takie decyzje, żeby mogli spojrzeć w oczy rodzicom              
i dzieciom.         
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że decyzje o warunkach zabudowy są 
udzielane na wniosek mieszkańców i dotyczą tych miejsc, które wybiorą sobie mieszkańcy; 
na terenach tych, które się dobrze rozwijają wielu mieszkańców wystąpiło również                        
o przekształcenie gruntów rolnych w grunty pod działalność gospodarczą. Burmistrz Dorota 
lew – Pilarska wskazała, że mieszkańcy widzą, gdzie jest większa szansa na rozwój gminy – 
w pobliżu ciągów komunikacyjnych. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przypomniała, że              
w 1999 roku inicjatorem likwidacji szkoły w Borowie był szef SLD.        
 
Przedstawiciel Gminnego Koła Sojuszu Lewicy Demokratycznej w Czempiniu Adrian 
Miałkowski wyjaśnił, że osoba, o której mówi powyżej Burmistrz Gminy, od dawna nie jest 
członkiem SLD. 
 
Do punktu 21 porządku obrad 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Krzysztof Sankiewicz zamknął obrady XVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
 
 
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu 
/-/Krzysztof Sankiewicz 

Protokołował: 
Kierownik Referatu Organizacyjnego 
mgr M. Głucha – Napierała  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


